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En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos se encuentran
omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento de la Ley Orgánica 15/1999, de 13 de
diciembre, de Protección de Datos de Carácter Personal.

ACTA - COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT,
ESPORTS I CULTURA

SESSIÓ ORDINÀRIA COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ,
JOVENTUT, ESPORTS I CULTURA DEL DIA 24 DE MAIG DE 2018

En la  Sala de Comissions I de l'edifici de l'antiga Fàbrica de Tabac de la ciutat de
València, pati A, 2n pis, a les nou hores i huit minuts del dia vint-i-quatre de maig de dos mil

dihuit, davall la presidència de la Sra. Consol Castillo Plaza,  es reunix en sessió ordinària, la

Comissió Informativa de Desenvolupament Humà, Educació,  Joventut, Esports i Cultura, a la

qual assistixen els components següents: Sra. Gloria Tello Company,  Sra. Mª Teresa Girau

Meliá, Sra. María Oliver Sanz, Sr. Cristóbal Grau Muñoz, Sra. Mª Jesús Puchalt Farinós i Sra. Mª

Amparo Picó Peris. Hi actua com a secretari, per delegació del titular de la Secretaria General del

Ple, el Sr. Francisco Javier Vila Biosca, secretari general de l'Administració municipal.

Així mateix, també hi assistix el senyor Pere S. Fuset i Tortosa, regidor delegat de Cultura
Festiva.

Una vegada oberta la sessió, la presidència examina els assumptes que figuren en l'orde del
dia i s'adopten els acords següents:
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SECRETARIA

1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació, si és el cas, de l'acta de la sessió de data 19 d'abril de 2018.

Pregunta la Sra. presidenta si algun membre de la comissió ha de formular alguna
observació a l'acta de la sessió del 19 d'abril de 2018, prèviament distribuïda amb la
convocatòria.

Com que no hi ha cap observació queda aprovada per unanimitat, d'acord amb el que es
prescriu en l'article 91 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.

SECRETARIA GENERAL DE L'ADMINISTRACIÓ MUNICIPAL

2 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-00400-2018-000005-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Règim Jurídic del Comissionat Especial "Centre Mundial per a l'Alimentació Sostenible (World
Sustainable Food Centre)"

La comissió, en sessió realitzada el dia de hui, acorda formular la proposta que a
continuació s'expresa, adoptada amb els vots a favor de les representants del Grup Compromís,
Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la representant del Grup Socialista, Sra.
María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup València en Comú, Sra. Maria Oliver
Sanz; amb l'abstenció dels representants del Grup Popular, Sr. Cristóbal Grau Muñoz i Sra. María
Jesús Puchalt Farinós, i de la representant del Grup Ciutadans, María Amparo Picó Peris, i
elevar-la al Ple de l'Ajuntament:

"Vistes les actuacions iniciades per a la determinació d'un òrgan denominat comissionat
especial per a la futura ubicació en València del “Centre Mundial per a l'Alimentació Sostenible
(World Sustainable Food Centre)”, i integrar-lo dins de l'organització municipal, de conformitat
amb els següents

FETS

Primer.- L'alcaldia, per mitjà de moció de data 11 d’abril de 2018, va proposar l'inici de
les actuacions oportunes per a la determinació d'un òrgan denominat “comissionat especial”
que, sota la dependència directa de l'alcaldia-presidència, realitze els treballs necessaris per a
preparar la futura ubicació del Centre Mundial per a l'Alimentació Sostenible (World
Sustainable Food Centre) en la ciutat de València.

Segon.- El Ple de l'Ajuntament de València, en sessió ordinària celebrada el 26 d'abril del
2018 (previ dictamen favorable de la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut,
Esports i Cultura, adoptat en la sessió ordinària celebrada el 19 d'abril del 2018), en el punt
número 18 de l'orde del dia, va adoptar l'acord següent:
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1.  
2.  

“…..ÚNIC.- Aprovar la determinació d'un òrgan denominat “comissionat especial” que,
sota la dependència directa de l'alcaldia-presidència, realitze els treballs necessaris per a
preparar la futura ubicació del Centre Mundial per a l'Alimentació Sostenible (World
Sustainable Food Centre) en la ciutat de València…..”.

FONAMENTS DE DRET

Primer.- De conformitat amb l'article 123.1.c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora
de les Bases del Règim Local, en la seua redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de
desembre, de Mesures per a la Modernització del Govern Local, correspon a l'Ajuntament Ple
l'atribució de “…La determinació dels nivells essencials de l'organització municipal, entenent
per tals les grans àrees de govern, els coordinadors generals, dependents directament dels
membres de la Junta de Govern Local, amb funcions de coordinació de les distintes direccions
generals o òrgans semblants integrades en la mateixa àrea de govern, i de la gestió dels servicis
comuns d'estes o altres funcions anàlogues i les adreces generals o òrgans semblants que
culminen l'organització administrativa….”, i tot això “…sense perjuí de les atribucions de
l'Alcalde per a determinar el número de cada un de tals òrgans i establir nivells complementaris
inferiors….”.

Segundo.- L'article 82.2 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova
el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, disposa que
“….2. En l'orde del dia només poden incloure's els assumptes que hagen sigut prèviament
dictaminats, informats o sotmesos a consulta de la Comissió Informativa que corresponga …”.

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda: /

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

ÚNIC.- Establir per a l'òrgan denominat “Comissionat Especial” creat per Acord del Ple
de l'Ajuntament de València, en sessió ordinària celebrada el 26 d'abril del 2018, per a preparar
la futura ubicació a València del Centre Mundial per a l'Alimentació Sostenible (World
Sustainable Food Centre), el règim jurídic que a continuació és detalla:

Règim retributiu equivalent a director/a general.
L'exercici del càrrec estarà subjecte al règim de prohibicions establit en la legislació
contractual de les administracions públiques."

No hi han intervencions.

3 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: E-00400-2018-000002-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Comissionat Especial per a la Mostra de València Cinema del Mediterrani, com a vicedirector
tècnic per a funcions de direcció artística.

La comissió, en sessió realitzada el dia de hui, acorda formular la proposta que a
continuació s'expresa, adoptada amb els vots a favor de les representants del Grup Compromís,
Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la representant del Grup Socialista, Sra.
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María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup València en Comú, Sra. Maria Oliver
Sanz; amb l'abstenció dels representants del Grup Popular, Sr. Cristóbal Grau Muñoz i Sra. María
Jesús Puchalt Farinós, i de la representant del Grup Ciutadans, María Amparo Picó Peris, i
elevar-la al Ple de l'Ajuntament:

"Vistes les actuacions iniciades per a la determinació d'un òrgan denominat comissionat
especial per a la Mostra de València Cinema del Meditarrani, i integrar-ho dins de
l'organització municipal, de conformitat amb els següents

FETS

 El Ple de l'Excm. Ajuntament de València, en sessió extraordinària celebrada elPrimer.-
30 de desembre de 1980, va acordar la creació de la Fundació Municipal de Cine de
l'Ajuntament de València.

 Despres d’uns anys sense activitat de la dita Fundació, la Junta de Govern Local,Segon.-
en sessió ordinària de data 2 de febrer del 2018,  va acordar:

 “….Primer. Posar en funcionament l'Entitat Pública Empresarial Mostra de València i
Iniciatives Audiovisuals de l'Ajuntament de València per a l'organització de la 'Mostra de
València Cinema del Mediterrani', i impulsar per a això les actuacions administratives
oportunes per dotar-la dels mitjans i recursos econòmics (375.000 €), materials i humans
necessaris que permeten convertir-lo novament en un festival de referència i vertebrador
cultural….”.

 i l'alcalde, per Resolució 106, de data 5 d'abril del 2018, va determinar:

“……Primer: Adscriure l'entitat pública empresarial “Mostra de València i Iniciatives
Audiovisuals” a la Regidoria de Patrimoni i Recursos Culturals i Benestar Animal,
Coordinadora General de l'Àrea de Cultura.

Segon. Delegar les funcions de presidenta de l'entitat pública empresarial en la tinenta
d'alcalde Sra. Glòria Tello Company, actuant ésta en este cas com a presidenta executiva.

Tercer. Nomenar com a vicepresidenta de l'entitat pública empresarial la regidora Sra. Mª
Teresa Girau Meliá, per concórrer en l'esmentada regidora la condició de vocal del Consell
d'Administració de la mencionada entitat, al formar part de la composició de la Comissió
Informativa Municipal de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut, Esports i Cultura…..”.

 L'orde del dia de la sessió ordinària del Consell d'Administració de l'EntitatTercer.-
Pública Empresarial Mostra de València i Iniciatives Empresarials, celebrada el dia 26 d'abril
del 2018, al punt número sis figurava la proposta de nomenament de Vicedirector Tècnic, per a
funcions de direcció artística de l'entitat. Proposta que va ser aprovada.

Moció de data 18 de maig de 2018, de la Regidora de Patrimoni i RecursosQuart.- 
Culturals i Benestar Animal, en la que s'assenyala que donat que esta entitat recentment
constituïda no compta amb plantilla de personal ni relació de llocs de treball (i que esta qüestió
no podrà abordar-se fins que s'aprove per l'Ajuntament en Ple, amb motiu de l'aprovació del
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Pressupost, la seua plantilla de personal i la seua relació de llocs de treball, amb mires a
l'exercici 2019), és per això que fins tant es realitzen els tràmits oportuns, i amb la finalitat de
donar un nou pas en la posada en marxa de l'Entitat Pública Empresarial Mostra de València, i
impulsar, coordinar i unificar totes les actuacions que resulten necessàries en este sentit,
proposa s'inicien les actuacions oportunes per a la creació d'un òrgan denominat Comissionat
Especial per a la Mostra de València Cinema del Meditarrani.

 Informe del Servici del Titular de l'Òrgan de Suport a la Junta de Govern Local iQuint.-
al seu Regidor Secretari, de data 18 de maig de 2018.

 

FONAMENTS DE DRET

 De conformitat amb l'article 123.1.c) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, ReguladoraPrimer.-
de les Bases del Règim Local, en la seua redacció donada per la Llei 57/2003, de 16 de
desembre, de Mesures per a la Modernització del Govern Local, correspon a l'Ajuntament Ple
l'atribució de “…La determinació dels nivells essencials de l'organització municipal, entenent
per tals les grans àrees de govern, els coordinadors generals, dependents directament dels
membres de la Junta de Govern Local, amb funcions de coordinació de les distintes direccions
generals o òrgans semblants integrades en la mateixa àrea de govern, i de la gestió dels servicis
comuns d'estes o altres funcions anàlogues i les adreces generals o òrgans semblants que
culminen l'organització administrativa….”, i tot això “…sense perjuí de les atribucions de
l'alcalde per a determinar el número de cada un de tals òrgans i establir nivells complementaris
inferiors….”.

 De conformitat amb el que disposa l'article 82.2 del Reial Decret 2568/1986, deSegon.-
28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic
de les Entitats Locals, i l'article 90 del Reglament Orgànic del Ple de l'Ajuntament de València,
procedix sotmetre la Moció de Regidora de Patrimoni i Recursos Culturals i Benestar Animal de
data 18 de maig de 2018 al previ dictamen de la Comissió de Desenvolupament Humà,
Educació, Joventut, Esports i Cultura.   

De conformitat amb els anteriors fets i fonaments de Dret, s'acorda: /

De conformidad con los anteriores hechos y fundamentos de Derecho, se acuerda:

 De conformitat amb l’acord del Consell d'Administració de l'Entitat PúblicaÚNIC.-
Empresarial Mostra de València i Iniciatives Empresarials, celebrat el dia 26 d'abril del 2018,
així como la Moció de data 18 de maig de 2018, de la Regidora de Patrimoni i Recursos
Culturals i Benestar Animal (i fins que s'aprove per l'Ajuntament en Ple, amb motiu de
l'aprovació del Pressupost, la seua plantilla de personal i la seua relació de llocs de treball, amb
mires a l'exercici 2019), aprovar la determinació d'un òrgan denominat Comissionat Especial
per a la Mostra de València Cinema del Mediterrani, establint per al mateix el règim jurídic que
a continuació es detalla:

1.- Dependència directa de la Regidoria de Patrimoni i Recursos Culturals i Benestar
Animal.
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2.- Règim retributiu equivalent a Subdirector General, amb unes retribucions 65.000,00 €.

3.- L'exercici del càrrec estarà subjecte al règim de prohibicions establit en la legislació
contractual de les Administracions Públiques."

Hi han les intervencions següents:

El Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Popular, manifesta l'abstenció dels membres d'este
Grup Municipal d'acord amb allò que es va manifestar en el seu dia en el Consell
d'Administració, donada la precipitació amb què s'està portant la posada en funcionament de
l'entitat pública empresarial "Mostra de València i Iniciatives Audiovisuals". En tot cas assenyala
que una vegada s'aclarisca tot; organigrama, funcions, etc i es disponga de més informació, es
podrà fixar la seua posició.

Concloses les intervencions, la proposta és aprovada amb els vots a favor de  les
representants del Grup Compromís, Sra. Consol Castillo Plaza i Sra. Glòria Tello Company; la
representant del Grup Socialista, Sra. María Teresa Girau Meliá, i de la representant del Grup
València en Comú, Sra. Maria Oliver Sanz; amb l'abstenció dels representants del Grup Popular,
Sr. Cristobal Grau Muñoz i Sra. María Jesús Puchalt Farinós, i de la representant del Grup
Ciutadans, María Amparo Picó Peris.  

MOCIONS

4 RESULTAT: APROVAT
EXPEDIENT: O-C1513-2018-000070-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta el Sr. Pere Sixte Fuset i Tortosa, Regidor d'Administració Electrònica i
Cultura Festiva, sobre regularització de la situació del museu del Corpus-casa de les Roques
com a museu.

El secretari dóna compte de la moció, que es transcriu a continuació, presentada pel Sr.
Pere S. Fuset i Tortosa, regidor delegat de Cultura Festiva, sobre regularització de la situació del
museu del Corpus-Casa de les Roques com a museu, la qual és aprovada per la comissió per
unanimitat. Moció que literalment diu:

"MOCIÓ

 EXPOSICIÓ DE FETS

 

El Museu del Corpus-Casa de les Roques és un espai museístic creat en 2006 per
l’Ajuntament de València en un immoble, de propietat municipal, conformat per dos àrees
connectades: d'una banda l'antiga Casa de les Roques, que data del segle XV, i l'edifici
pròpiament del Museu del Corpus, que data del segle XVIII.

La Casa de les Roques segueix complint amb la funció de guardar les històriques Roques
del Corpus (carros triomfals que ixen a la processó del Corpus tirats per cavalls que representen



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 G

FW
T
 3

G
1
J 

M
H

q
S
 x

w
p
l 
m

g
IS

 s
E
w

O
 t

D
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 25/06/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 24 DE MAIG DE 2018 7

temes bíblics). Les roques estan distribuïdes en dos espais, el baix de l'edifici del Museu dels
Corpus, i l'espai pròpiament de la Casa de les Roques, on estan les roques més antigues, a més
d'alguns elements de la processó, com les tres Àguiles simbòliques, l'Arca de l'Aliança, Sant
Cristòfol, la Cuca Fera, la Tarasca, el Drac de sant Jordi, entre d’altres elements simbòlics. Al
baix de l’edifici del Museu del Corpus es troben les altres roques amb la totalitat dels gegants,
nanos, cirialots, elements centrals del bestiari, escala de Jacob i alts elements processionals. En
les plantes superiors el Museu mostra la història i la indumentària de les diferents Danses que es
realitzen durant la Cavalcada o el Convit: la Moma i els Momos, els gegants i Nanos o cabuts,
els Arquets, la Magrana, els Cavallets, els Pastorets, Cirialots i al·legories. Destaca
especialment, junt als panells explicatius, el famós Rotllo del Corpus. Hi ha també una quarta
planta amb un habitatge que ocupava històricament un conserge de la Casa de les Roques, i que
ara es vol reformar per a destinar a magatzem per a guardar la roba dels personatges principals
de la processó del Corpus.

En el Museu del Corpus-Casa de les Roques hi ha, doncs, sis col·leccions a destacar: la
més important, sense cap dubte, és la de les onze roques ja esmentades, per la seua singularitat i
valor històric, etnològic i artístic. A esta, que en part dóna nom al museu, cal afegir la col·lecció
de gegants i cabuts, que gaudeixen també d'un gran arrelament en la festa del Corpus de
València. En tercer lloc està la col·lecció del bestiari, amb animals mitològics o mostres lligats a
la tradició de la processó del Corpus a València. En quart lloc destaca la col·lecció d'elements
bíblics de la processó, bàsicament al·legòrics. En cinquè lloc destaca la col·lecció de cavallets
que ixen a la Cavalcada del Convit, i en sisè lloc la col·lecció de peces de roba pertanyent als
personatges més populars de la processó, com per exemple la Moma i els Momos, o els vestits de
la reina de Saba o el rei Salomó. En setè lloc està la col·lecció de cartells anunciadors i
fotografies del Corpus, dispersos per parets diverses. Finalment, i com a element aïllat però
destacat, està la reproducció del cèlebre Rotllo del Corpus, que ens mostra l'estat de la processó
general del Corpus en el primer terç del segle XIX.

En 2017 es va inaugurar una reforma museogràfica del Museu del Corpus-Casa de les
Roques, que ha inclòs nous panells explicatius en tres idiomes, la instal·lació de pantalles amb
audiovisuals sobre la festa en sis idiomes, destacant un vídeo general sobre la mateixa en una
pantalla gran, la nova denominació de les diferents sales (Mitològica, dels Cavallets, de les
Al·legories i del Rotllo del Corpus), la reubicació d'elements expositius, una nova il·luminació i
pintura en les sales, per tal de centrar més l'atenció del visitants en les peces i processos
exposats, una nova imatge corporativa del Museu i banderoles exteriors, així com inauguració
de la Sala dels Cavallets com a nova sala d'exposicions temporals. En definitiva, la darrera
reforma del Museu del Corpus-Casa de les Roques intenta posar en marxa una modernització
museogràfica per intentar aprofitar totes les grans potencialitats de la festa del Corpus. En 2018
també s’ha dut a terme una ambiciosa obra per a garantir la màxima seguretat en el Museu en
matèria de prevenció d’incendis i evacuació (aïllament preventiu de l’escala i ascensor). Es
tracta, al capdavall, de dignificar els elements patrimonials allí exposats, especialment les
roques, però també les danses, el bestiari, els símbols, els gegants i la pròpia festa del Corpus
com a moment àlgid de tota una tradició centenària, amb gran arrelament popular, però que
necessitava d'una major protecció, salvaguarda i difusió. En última instància un patrimoni
cultural com la festa del Corpus precisa un museu que recree la festa viva, un museu viu i
dinàmic, sempre obert al canvi i al diàleg, capaç de dignificar com es mereix la nostra cultura
festiva.
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El Museu del Corpus-Casa de les Roques és, per tant, una de les principals mostres del
patrimoni cultural festiu de la ciutat, i a més te' una important rellevància dins la seua oferta
cultural de la ciutat, en mostrar les singularitats i valors de la que durant segles fou considerada
la Festa Grossa del cap-i-casal, hui en dia reconeguda com una de les més emblemàtiques per la
seua personalitat, popularitat i arrelament social.

Tanmateix, el Museu del Corpus-Casa de les Roques no esta' catalogat ni com a museu o
col·lecció' museogràfica permanent davant la normativa de la Generalitat Valenciana.

En la Comissió' de Cultura i Educació', en la sessió' que va tindre lloc el 25 de juny de
2012, al punt 9 es va aprovar una proposta d’acord que al punt 2 indicava:

“Que el director de los museos municipales junto con los técnicos lleven a cabo los
trámites de reconocimiento para aquellos museos que no se encuentren por parte de la Dirección
General de Patrimonio Cultural de la Conselleria de Cultura, Turismo y Deporte”

Per tot allò' exposat es fa la següent

PROPOSTA D’ACORD

Elevar a la Direcció' General de Patrimoni Cultural de la Conselleria d’Educació', 
Investigació', Cultura i Esport la sol·licitud per a regularitzar la situació' del Museu del
Corpus-Casa de les Roques com a museu, segons la normativa vigent de la Generalitat
Valenciana."

Hi han les intervencions següents:

El Sr. Pere S. Fuset i Tortosa, regidor delegat de Cultura Festiva, defén la moció indicant
que la mateixa queda prou explicada de per si, i que el que es pretén és el mateix que el que es va
fer en el seu dia per al museu faller. A més, donada la bona ubicació i gràcies a les reformes
realitzades, està tenint una bona acollida i està batent rècords d'assistència.

Concloses les intervencions, la comissió aprova per unanimitat la moció presentada pel Sr.
Pere S. Fuset i Tortosa, regidor delegat de Cultura Festiva, sobre regularització de la situació del
museu del Corpus-Casa de les Roques com a museu.

5 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000110-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Moció que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre la
convocatòria dels concursos de les Falles Municipals

El secretari dóna compte de la moció, que es transcriu a continuació, presentada per la Sra.
María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre la convocatòria dels concursos
de les falles municipals, la qual decau al aprovar-se per unanimitat la proposta alternativa
presentada pel Sr. Pere S. Fuset i Tortosa, regidor delegat de Cultura Festiva, en el següent sentit:
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"PROPOSTA D'ACORD ALTERNATIVA A LA MOCIÓ SOBRE LA CONVOCATÒRIA
DELS CONCURSOS DE LES FALLES MUNICIPALS.

Única. Que la Regidoria de Cultura Festiva de l’Ajuntament de València acorde amb el
Gremi Artesà d’Artistes Fallers de la ciutat de València un marge temporal i dates aproximades
per a la convocatòria del procés de selecció de les Falles municipals de cada any, que haurà de
ser resolta en la primera quincena del mes d'abril."

La moció presentada per la Sra. María Amparo Picó Peris, deia així:

"La Concejalía de Cultura Festiva del Ayuntamiento de Valencia viene convocando los
concursos de las Fallas Municipales en el mes de abril adjudicándolo en el mes de mayo.

La convocatoria, en dicho mes, conlleva que la gran mayoría de los artistas falleros ya
tenga comprometida la construcción de fallas con las comisiones falleras correspondientes
mermando con ello la posibilidad de presentarse al citado concurso, que, con anterioridad a
estos años, se convocaba en febrero.

El planteamiento lo exponemos, en esta comisión municipal, recogiendo la idea que nos
han comunicado diversos artistas falleros.

Para permitir que los artesanos puedan planificar su trabajo, y presentarse, sin tener
comprometida su participación con otras comisiones falleras, planteamos el cambio de las
fechas de las convocatorias de los concursos de las fallas municipales.

 Por todo lo expuesto, la concejal que suscribe presenta las siguiente:

 PROPUESTA DE ACUERDO:

Que la Concejalía de Cultura Festiva del Ayuntamiento de Valencia proceda a realizar las
convocatorias de los concursos de las Fallas Municipales durante el mes de febrero de cada año
natural, con el fin de que los artistas falleros puedan programar, con una mayor disponibilidad,
su trabajo."

Hi ha les intervencions següents:

La Sra. Maria Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, defén la
moció assenyalant que, segons el gremi d'artistes fallers, es pretén que es convoque el concurs al
febrer i es resolga en el mes d'abril perquè, tal com es ve fent fins a la data, la resolució en el mes
de febrer afecta l'organització del seu treball.

El Sr. Cristóbal Grau Muñoz, en representació del Grup Municipal Popular, presenta una
moció alternativa en els termes següents:

"MOCION ALTERNATIVA GRUPO MUNICIPAL PP
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A LA PRESENTADA POR EL GRUPO CIUDADANOS “SOBRE LA CONVOCATORIA
DE LOS CONCURSOS DE LAS FALLAS MUNICIPALES” A LA COMISIÓN DE

DESARROLLO HUMANO

24 de mayo de 2018

El 15 de abril este Grupo Municipal denunciaba, a través de nota de prensa y
posteriormente con otra el 20 de abril, el retraso en la convocatoria y aprobación de las bases y
consecuentemente la elección de los proyectos de las Fallas Municipales de 2019, produciéndose
finalmente la aprobación de las mismas el pasado 20 de abril en Junta de Gobierno Local y tras
los plazos de la convocatoria que finalizaban el 7 de mayo, reduciéndose considerablemente el
plazo de presentación, se produjo la elección por parte de los jurados el 8 y 9 de mayo.

El mencionado retraso injustificado ha provocado el consiguiente perjuicio a los artistas
que deben decidir entre esperar a presentarse a la Falla Municipal o declinarse por firmar
contratos con las comisiones falleras, generando esta demora una situación de poco atractivo a
los artistas por las Fallas Municipales. Como fácilmente se ha podido evidenciar en esta
convocatoria, sólo se han presentado 3 proyectos a la Falla Municipal grande y 3 a la Falla
Municipal Infantil para 2019, a pesar del aumento del presupuesto, en 2017 se presentaron 4
proyectos para la Falla grande y 5 para la Falla infantil. En 2018, los presentados fueron 2
proyectos grandes y 8 infantiles, es evidente la disminución gradual de los proyectos presentados
por la tardanza en la publicación de la convocatoria para la confección de las Fallas
Municipales.

Tradicionalmente, la aprobación de las bases se acordaba en la última Junta de Gobierno
Local del mes de marzo o primera de abril, y el periodo de presentación de bocetos y elección
finalizaba en la primera quincena de abril. De esta manera no se entorpecía, la labor de los
artistas falleros en los meses previos al montaje y plantà de las fallas, facilitando que una vez
celebrada la festividad pudieran presentar bocetos y proyectos en plazos razonables.

Por todo lo relacionado, el concejal que suscribe presenta la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO

Que la concejalía y servicio de Cultura Festiva del Ayuntamiento de Valencia presente la
propuesta de aprobación de las “Bases del proceso de selección de proyectos para la realización
y montaje de las Fallas Grande e Infantil del Ayuntamiento de Valencia“, en la penúltima o
última Junta de Gobierno Local a celebrar en el mes de marzo, y programar la elección de
ambas fallas durante la primera quincena del mes de abril, para no perjudicar la labor de los
artistas falleros en los meses previos, en los talleres, al montaje de las fallas de las distintas
comisiones y por otro lado facilitar la oportunidad de poder presentarse, con un tiempo
razonable, al proceso de elección de las Fallas Municipales."
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El Sr. Pere S. Fuset i Tortosa, regidor delegat de Cultura Festiva, manifesta que és cert que
en el mes de febrer els artistes estan centrats en el seu treball el que dificulta la possibilitat que
presenten projectes a concurs, i que tampoc es puga valorar el treball realitzat durant les falles. És
per això que planteja una moció alternativa en el sentit següent:

"La Regidoria de Cultura Festiva de l’Ajuntament de València ve convocant en els últims
anys el procés de selecció de les Falles Municipals en les dates que, amb posterioritat a la
celebració de la festa de les Falles, ha permet l’activitat administrativa del servici corresponent.

Atenent a l’evolució de la pràctica de contractació dels projectes per part de les
comissions de falla en els últims anys, que progressivament han anant adelantant el seu
compromís amb els i les artistes fallers, es fa necessari un acord per a l’establiment d’unes dates
de convocatòria que puguen oferir al sector professional la garantia de poder participar en el
procés de selecció sense renunciar a contractacions privades amb les comissions de falla i,
alhora, amb possibilitats reals de preparar projectes sense entrar en conflicte amb el propi
treball al taller en les últimes setmanes prèvies a la plantà.

Tenint en compte les particularitats del sector professional, i la capacitat d’interlocució
del Gremi Artesà d’Artistes Fallers de València, es considera necessari recollir la seua opinió,
en la seua tasca d’entitat que aglutina la voluntat majoritària del sector.

Per tot allò exposat, i per garantir el respecte professional al sector dels artistes fallers, el
regidor que subscriu presenta la següent

PROPOSTA D’ACORD:

Única. Que la Regidoria de Cultura Festiva de l’Ajuntament de València acorde amb el
Gremi Artesà d’Artistes Fallers de la ciutat de València un marge temporal i dates aproximades
per a la convocatòria del procés de selecció de les Falles municipals de cada any, que haurà de
ser resolta en la primera quincena del mes d'abril."

 

Conclòses les intervencions, la moció presentada per la Sra. Maria Amparo Picó Peris, i la
alternativa presentada pel Sr. Cristóbal Grau Muñoz, son sotmeses a votació i  decauen al
aprovar-se per unanimitat la proposta alternativa presentada pel Sr. Pere S. Fuset i Tortosa,
regidor de Cultura Festiva, en el següent sentit:

"PROPOSTA D'ACORD ALTERNATIVA A LA MOCIÓ SOBRE LA CONVOCATÒRIA
DELS CONCURSOS DE LES FALLES MUNICIPALS.

Única. Que la Regidoria de Cultura Festiva de l’Ajuntament de València acorde amb el
Gremi Artesà d’Artistes Fallers de la ciutat de València un marge temporal i dates aproximades
per a la convocatòria del procés de selecció de les Falles municipals de cada any, que haurà de
ser resolta en la primera quincena del mes d'abril."
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PREGUNTES

6 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre la
presentació d'un monogràfic sobre el Palauet d'Ayora.

PREGUNTES:

El pasado 10 de mayo de 2018 la Universidad Popular organizó la presentación de un
monográfico sobre el Palacete de Ayora.

A este respecto, el concejal que suscribe formula, en su nombre y en el del Grupo
Municipal Popular, las siguientes preguntas:

1.-¿Ha tenido alguna participación la Universidad Popular en la referida publicación?

2.-En caso afirmativo, ¿en qué ha participado la UP?

3.-¿Qué coste económico ha tenido esta monografía para la Universidad Popular?

4.-¿A qué conceptos ha ido destinada la aportación de la Universidad Popular?

5.-¿Qué personas o entidades han cobrado las cantidades pagadas o aportadas por la
Universidad Popular?

6.-¿Se suspendieron clases o actividades ordinarias en los centros de la Universidad
Popular el jueves 10 de mayo por la tarde con motivo de esta presentación?

7.-En caso afirmativo, ¿qué clases o actividades y qué grupos se vieron afectados por la
suspensión y en qué centros de la UP?

RESPOSTES DE  ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE IGUALTAT I POLÍTIQUES INCLUSIVES:

En relació amb les preguntes presentades pel regidor Eusebio Monzó Martínez del Grup
Municipal Popular a la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut, Esports i
Cultura, a celebrar en sessió de 24 de maig de 2018, amb l’Assumpte “Monogràfic sobre el
Palauet d'Aiora”, s’aporten les respostes següents:

1.- Sí.

2.- La Universitat Popular ha promogut la realització d'un estudi històric i arquitectònic,
fins ara inexistent, de l'edifici “Palauet d’Aiora”catalogat com Bé de Rellevància Local.

3.- El cost total és de 13.237,40 €. Resultant de les adjudicacions del:
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- Contracte Menor de Serveis d'elaboració de monografies sobre edificis singulars seu de
la Universitat Popular de l'Ajuntament de València. Elaboració i edició “Palauet d’Aiora”. UP

 Anunci publicat el 28/02/2017 en l'apartat “Contracta amb la UP” de la web Algirós-Aiora”.
 segons Expedient Administratiu 2016/073, amb un valor màxim dewww.universitatpopular.com

10.000,00€ (IVA inclòs) que va rebre una proposta ajustada dins del termini, en la forma escaient
i amb les garanties requerides presentada per David Estal Herrero per un valor total de 8.954,00 €
(7.400,00 € més 1.554,00 € d'IVA).

- Contracte Menor de Serveis d'Impremta per a la publicació de la Monografia sobre el
. Anunci publicat el 12/02/2018 en l'apartat “Contracta amb la UP” de la web Palau d'Aiora

 segons Expedient Administratiu 2018/008, amb un valor màxim dewww.universitatpopular.com
5.445,00€ (IVA inclòs), que va rebre dues propostes ajustades dins del termini i en la forma
escaient, sent adjudicada finalment a Gràfiques Vimar, S.L. per import de 4.283,40€ (3.5400,00€
més 743,40€ en concepte d'IVA).

4.- 5.- Contestades en les preguntes anteriors. 

6.- 7.- No. Només les programades en UP Algirós per a facilitar el desenvolupament de
l'acte.

7 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre
rehabilitació de la Universitat Popular de Benicalap.

PREGUNTES:

En el tercer expediente de modificación de créditos extraordinarios y suplementos del
Presupuesto municipal de 2018 se incluye la cantidad de 100.000 € con destino a la rehabilitación
y adecuación del centro de la Universidad Popular de Benicalap para albergar en él el tercer
Espacio Sociocultural de la UP.

A este respecto, el concejal que suscribe formula, en su nombre y en el del Grupo
Municipal Popular, las siguientes preguntas:

1.-Tras la rehabilitación y adecuación prevista, ¿el centro de la UP de Benicalap tendrá
capacidad para acoger todas las actividades y grupos que constituyeron la oferta de la UP de
Algirós al inicio del presente curso 2017/2018?

2.-¿El nuevo espacio resultante permitirá acoger el mismo número de participantes que
asisten actualmente a la UP de Benicalap?

3.-¿Se ha redactado ya el proyecto básico de esta actuación? ¿Y el de ejecución?

4.-En caso negativo, ¿para cuándo está prevista la aprobación de estos proyectos?
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5.-¿Tiene previsto el gobierno municipal iniciar estas obras a lo largo de 2018?

RESPOSTES DE ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE IGUALTAT I POLÍTIQUES INCLUSIVES:

En relació amb les preguntes presentades pel regidor Eusebio Monzó Martínez del Grup
Municipal Popular a la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut, Esports i
Cultura, a celebrar en sessió de 24 de maig de 2018, amb l’Assumpte “Rehabilitació UP de
Benicalap”, s’aporten les respostes següents:

1.- Entenem que la pregunta es refereix a la UP de Benicalap i no a la de Algirós com es
cita a la pregunta.

En qualsevol cas i en qualsevol projecte de rehabilitació, sempre es té com a un dels
objectius (dintre de les corresponents limitacions) el d’ampliar la capacitat dels centres (ara el
d’UP de Benicalap) i mai per a la reducció dels espais disponibles.

2.- Contestada en pregunta anterior. 

3.- 4.- El projecte bàsic i d'execució de l’actuació està redactat i compta amb informe
favorable de l'Oficina de Supervisió de Projectes de data 12/12/2017.

5.- En el moment estiguen disponibles eixos diners en l'aplicació pressupostària es remetrà
al Servei de Contractació per a la seua licitació.

8 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre
l'accés bonificat a instal·lacions i activitats esportives en 2017 i 2018.

PREGUNTES:

1.-¿Cuántas plazas se han reservado en 2018 a menores en situación o riesgo de exclusión
social en las escuelas de verano de la Fundación Deportiva Municipal?

2.-¿Cuántas personas se beneficiaron de acceso bonificado a instalaciones y actividades
deportivas en 2017?

3.-¿Y en lo que llevamos de 2018?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

1.- 228 plazas. Un 10 % de la oferta total

2.- En el curso 2016-17: 1.584 Exentos y 796 bonificados.
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3.- Curso 2017-18: 1.950 Exentos y 794 bonificados.

9 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre el
Pla Estratègic del Voluntariat Esportiu en la ciutat de València.

PREGUNTES:

1.-¿En qué situación se encuentra la redacción del Plan Estratégico del Voluntariado
Deportivo en la ciudad de Valencia?

2.-¿Qué fases se han completado en la redacción de este Plan?

3.-¿Qué entidades y colectivos han participado?

4.-¿Para cuándo tiene prevista la aprobación de este Plan el Gobierno municipal?

RESPOSTES DE  MARIA TERESA GIRAU MELIA - VICEPRESIDENTA 1ª -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

No existe un Plan estratégico espécifico del Voluntariado Deportivo de la ciudad de
València.

Se está revisando el Plan Estratégico del Deporte de la València del año 2010, para
adaptarlo y ampliar su vigencia hasta el 2022. En este plan sí que existe un apartado dedicado al
Voluntariado Deportivo de la ciudad de València.

Los trabajos de revisión del Plan Estratégico del deporte de la ciudad de València
(horizonte 2022) está previsto que finalicen a finales de 2018.

10 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre els
criteris d'admissió en les Escoles Municipals de Primer Cicle d'Educació Infantil.

PREGUNTES:

En el orden del día de la sesión del Consejo Escolar Municipal celebrada en fecha 19 de
febrero de 2018 se incluía un punto relativo a la “Aprobación de las normas que regularán el
proceso y los criterios de admisión de niños y niñas a las Escuelas de Primer Ciclo de Educación
Infantil Municipales.

A este respecto, el concejal que suscribe formula, en su nombre y en el del Grupo
Municipal Popular, las siguientes preguntas:
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1.-¿Cuál fue el acuerdo adoptado al respecto?

2.-¿Qué criterios complementarios de admisión a los fijados por el Decreto 40/2016, de 15
d eabril, del Consell, se aprobaron en dicha sesión del CEM?

3.-¿En alguna otra sesión del CEM se han aprobado otros criterios complementarios de
admisión en las Escuelas de Primer Ciclo de Educación Infantil Municipales para el próximo
curso 2018/2019?

4.-En caso afirmativo, ¿cuáles? ¿en qué sesión del CEM se aprobaron?

RESPOSTES DE  MARIA OLIVER SANZ - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ D'EDUCACIÓ:

1.- La presidenta del Consell Escolar Municipal realitzat el 19 de febrer del 2018, va donar
pas a la votació del decret: vots a favor 11, en contra 0 i abstencions 2.

2.- Segons el segon punt de l'orde del dia, el criteri complementari d'admissió és: “la
modificació del criteri de zonificació d'aplicació exclusivament per a l'escola infantil Solc,
consistent en la modificació de l'art.31.B, per a la zona limítrofa de Patraix amb Olivereta, a la
que se li assignaran 10 punts, en compte dels 5 corresponents com a zona limítrofa. En l'informe
Social dels Districtes Escolars 7 i 8 amb la gestió directa de l'Escola Infantil Solc, s'indiquen les
dades objectives de caràcter socioeconòmic i demogràfic en el que es mostren les necessitats
tipus social de l'àrea d'influència de l'escola.

L'escola infantil Solc, es troba situada en el barri de Tres Forques, el qual se situa dins del
districte administratiu número 7, l´Olivereta. En conseqüència, l'àrea d'influència del mateix
correspondria al districte escolar 7, amb el mateix nom. No obstant això, trobem que aquest
barri, i de manera més concreta, l'emplaçament exacte de l'escola, limita amb el districte escolar
8, corresponent a Patraix. És per això, que este informe té com a objectiu, a més de mostrar esta
qüestió espacial relativa a l'emplaçament de l'escola, estudiar la situació demogràfica i
socioeconòmica d'ambdós districtes de manera que es puguen comparar. En conseqüència,
aquesta comparació té el fet d'establir criteris de baremació per a l'adjudicació de les places de
la citada Escola Infantil perquè estes siguen distribuïdes de la manera més equitativa possible.

Este curs es produirà una reserva de plaça automàtica per a aquells alumnes que ja es
troben matriculats en aquestes escoles infantils, a fi que puguen completar el primer cicle
d'educació infantil.”

3.- No

11 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta el Sr. Eusebio Monzó Martínez, del Grup Municipal Popular, sobre la
jornada de consum sostenible de la Universitat Popular.

PREGUNTES:
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El pasado 19 de abril de 2018 tuvo lugar la jornada titulada “Del campo a la mesa por otros
caminos” organizada por la Universidad Popular.

A este respecto, el concejal que suscribe formula, en su nombre y en el del Grupo
Municipal Popular, las siguientes preguntas:

1.-¿Qué entidad o entidades colaboraron o participaron en el citado encuentro?

2.-¿Cuál fue el coste económico de la referida jornada para la Universidad Popular?

3.-¿Qué cantidades se abonaron, y por qué conceptos, a cada una de las entidades y/o
personas que participaron o colaboraron en la celebración de esta jornada?

4.-¿Se suspendieron clases o actividades ordinarias en los centros de la Universidad
Popular el jueves 19 por la tarde con motivo de la celebración de este encuentro?

5.-En caso afirmativo, ¿qué clases o actividades y qué grupos se vieron afectados por la
suspensión y en qué centros de la UP?

6.-¿Qué talleres relacionados con esta temática se han celebrado a lo largo del curso y en
qué centros de la UP?

7.-¿Cuántas personas han asistido a los mismos?

8.-¿Quién los ha impartido?

9.-¿Cuál ha sido el coste de estos talleres para UP y por qué conceptos?

RESPOSTES DE  ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE IGUALTAT I POLÍTIQUES INCLUSIVES

En relació amb les preguntes presentades pel regidor Eusebio Monzó Martínez del Grup
Municipal Popular a la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut, Esports i
Cultura, a celebrar en sessió de 24 de maig de 2018, amb l’Assumpte “Jornada de consum
sostenible de la Universitat Popular”, s’aporten les respostes següents:

 1.- El passat 19/04/2018 va celebrar-se la clausura del Programa “Del Camp a la Taula per
altres camins” desenvolupat per la Universitat Popular en col·laboració amb el CRIE (Centre
Rural d’Informació Europea) en el marc del nomenament en 2017 de València com a Capital
Mundial de l’Alimentació Sostenible. En l'acte realitzat en l'Estació del Nord de València van
participar les persones assistents als diferents tallers celebrats en els centres de la Universitat
Popular així com persones interessades en el tema matriculades en altres centres de la ciutat i
públic en general.

 2.- 3.- El cost de l’acte va ascendir a 631,16 € corresponents a les despeses d'organització, 
desplaçament de ponents i lloguer de la Sala de Ceràmiques de l'Estació del Nord:

CRIE
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 Organització i gestió: 165,66 € (IVA inclòs)

 Quilometratge desplaçament ponents: 280,00 €

ADIF (Estació del Nord): 185,50 €

4.- En estos casos, després de la difusió de l'acte en els centres UP, només se suspèn
l'activitat quan el nombre de persones interessades a assistir a un acte és superior a la de qui
prefereix continuar la sessió programada. En qualsevol cas, l'assistència és individual amb
independència que es desplace en grup.

5.- D'acord amb l'anterior, la principal assistència va venir d'aquells centres i activitats que
havien participat en els tallers previs: Castellar, Carpesa, Nou Moles i Russafa.

6.- 7.- Jornada de Presentació del Programa en UP Castellar (90 persones).

Taller realitzat en UP Castellar, 2 sessions (40+38 persones).

Taller realitzat en UP Nou Moles, 2 sessions (35+28 persones).

Taller realitzat en UP Carpesa, 2 sessions (25+22 persones).

Taller realitzat en UP Russafa, 2 sessions (30+42 persones).

Acte de clausura en Estació del Nord de València (200 persones).

8.- Els tallers han sigut impartits per tècnics del CRIE amb persones i empreses
d'alimentació, agricultura biològica i/o de proximitat, de diferents comarques de la Comunitat
Valenciana, especialitzades en fruites, verdures i cereals ecològics, oli, mel, etc. en qualitat de
ponents.

9.- El desenvolupament del Programa “Del Camp a la Taula per altres camins” amb tots els 
tallers, inclosos els costos de la clausura del dia 19/04/2018 detallats en la resposta a la pregunta
3, són:

CRIE (organització, gestió, quilometratge per desplaçaments dels ponents), IVA inclòs:
2.607,91 €.
ADIF (lloguer de la Sala de l’estació del Nord), IVA inclòs: 185,50 €.

12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 11
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. Beatriz Simón Castellets, del Grup Municipal Popular, sobre la
contractació de la prestació de servicis de personal per a les falles del 2017 i 2018.

PREGUNTES:

En relación a ‘la prestación del servicio de personal necesario para la organización de los
, según consta en loseventos festivos a celebrar por el Ayuntamiento de Valencia. “Fallas 2016”’
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expedientes, aparece una factura de 8.684,78 € en concepto de ‘contratación de dos
coordinadores, realizando labores de control y supervisión de los trabajos de organización,
preparación, desarrollo y finalización de las Fallas 2016, bajo las directrices de la Delegación

. Para las Fallas de 2017, constade Cultura Festiva. Del 4 de enero al 24 de marzo de 2016’
factura por el concepto ‘Treballs d´Organització, preparació, desenvolupament i finalització de

, por unles activitats falleres 2.017, del 15 de Febrer al 31 de març, fent un total de 132 hores’
importe de 2.882,95 €. Ambas facturas tramitadas por el Servicio de Cultura Festiva.

AÑO 2017

1) Para las Fallas de 2017, se realizó algún otro contrato relacionado con el personal para
‘Fallas 2017’, además del mencionado, por parte del servicio o concejalía de Cultura Festiva?. En
caso afirmativo, ¿por qué importe?, ¿Con que empresa?, ¿Cuál es el número de expediente
administrativo municipal donde figura la contratación o resolución y la nueva factura?. Solicito
copia de la factura.

2) En el caso que no se contratara por Cultura Festiva, se realizó algún tipo de contrato
desde Junta Central Fallera, relacionado con el tema de prestación de servicios de personal para
las Fallas de 2017?. En caso afirmativo, rogaría que lo indicara, para solicitar la información y
documentación al órgano autónomo.

AÑO 2018

3) Para las Fallas de 2018, se ha realizado algún contrato relacionado con la prestación de
servicio de personal para ‘Fallas 2018’, por parte del servicio o concejalía de Cultura Festiva?.
En caso afirmativo, ¿por qué importe?, ¿Con que empresa?, ¿Cuántas personas y en que
categoría laboral fueron contratados?, ¿Cuál es el número de expediente administrativo municipal
donde figura la contratación o resolución y la factura?. Solicito copia de la factura.

4) En el caso que no se contratara por Cultura Festiva, se realizó algún tipo de contrato
desde Junta Central Fallera, relacionado con el tema de prestación de servicios de personal para
la organización de eventos falleros para las Fallas de 2018?. En caso afirmativo, rogaría que lo
indicara, para solicitar la información y documentación al órgano autónomo.

RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

En relació a la seua pregunta, per a les Falles 2017 i 2018 no es va realitzar per part del
servici de Cultura Festiva cap altre contracte a més del mencionat per vostè en la formulació de
la pregunta.

Respecte a les preguntes formulades en relació a Junta Central Fallera, com de manera
reiterada han manifestat els secretaris municipals, remitim a l’òrgan corresponent de l’organisme
autònom Junta Central Fallera on es podran formular les preguntes referents a eixe organisme.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 G

FW
T
 3

G
1
J 

M
H

q
S
 x

w
p
l 
m

g
IS

 s
E
w

O
 t

D
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 25/06/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 24 DE MAIG DE 2018 20

13 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Jesús Puchalt Farinós, del Grup Municipal Popular, sobre
la convocatòria de subvencions per a la cooperació al desenrotllament.

PREGUNTES:

Por acuerdo de la Junta de Gobierno Local de fecha 13 de abril de 2018 se aprobó la
convocatoria de subvenciones para la cooperación al desarrollo del municipio de Valencia.

 A este respecto, la concejal que suscribe formula las siguientes preguntas: 

1.- En la definición de los objetivos de la convocatoria, ¿se han tenido en cuenta los
objetivos de la Generalitat Valenciana en el ámbito de la cooperación al desarrollo? ¿y los del
Gobierno de España? ¿De qué forma y en qué medida se han tenido en cuenta estos objetivos? 

2.- En la delimitación de las circunstancias de las áreas geográficas de intervención
prioritaria de la convocatoria, ¿se han tenido en cuenta las áreas geográficas de intervención
prioritaria de la Generalitat Valenciana en el ámbito de la cooperación al desarrollo? ¿y las áreas
geográficas de intervención prioritaria del Gobierno de España en el ámbito de la cooperación al
desarrollo? ¿De qué forma y en qué medida se han tenido en cuenta? 

3.- En la definición de las prioridades sectoriales de la convocatoria, ¿se han tenido en
cuenta las prioridades sectoriales de la Generalitat Valenciana en el ámbito de la cooperación al
desarrollo? ¿y las del Gobierno de España? ¿De qué forma y en qué medida se han tenido en
cuenta estas prioridades? 

4.- En la definición de las prioridades transversales de la convocatoria, ¿se han tenido en
cuenta las prioridades transversales de la Generalitat Valenciana en el ámbito de la cooperación
al desarrollo? ¿y las del Gobierno de España? ¿De qué forma y en qué medida se han tenido en
cuenta estas prioridades?

RESPOSTES DE  NEUS FABREGAS SANTANA - REGIDORA DELEGADA -
REGIDORIA DE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT I MIGRACIÓ:

1. En la definición de los objetivos de la convocatoria de subvenciones para la realización
de proyectos de cooperación internacional para el desarrollo de 2018, se han tenido en cuenta los
objetivos establecidos en el , losIV Plan Director de la Cooperación Valenciana 2017-2020
establecidos en el borrador del , que fueV Plan Director de la Cooperación Española 2018-2021
aprobado posteriormente a la aprobación de la convocatoria (23/04/2018), y a los objetivos
establecidos en la . Ley 23/1998, de 7 de julio, de Cooperación Internacional para el Desarrollo

Todos los objetivos recogidos en esta convocatoria, aunque redactados de diferente forma
y adaptados a la realidad municipal, se encuentran contenidos en los documentos antes citados.

2. En la definición de las áreas geográficas de intervención prioritaria, tema tratado en la 
del Consejo Municipal de Cooperación y consensuado conComisión de Criterios y Prioridades 
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todas las entidades y organizaciones que asistieron, se acordó establecer con un criterio inclusivo
cinco situaciones que engloban todas las áreas geográficas donde actúan las ONGD que tienen
sede o delegación en Valencia, e incorporamos como novedad la posibilidad de que puedan optar
a esta convocatoria también las organizaciones de Naciones Unidas, con el objeto de no dejar
fuera a ninguna entidad con trayectoria en la ciudad de València.

Las prioridades geográficas que marca el IV Plan Director de la Cooperación Valenciana
 son más restrictivas y se limitan a los países y áreas geográficas siguientes:2017-2020

Centro América: El Salvador, Guatemala, Honduras y Nicaragua

El Caribe: Cuba, Haití y República Dominicana

Sudamérica: Bolivia, Colombia, Ecuador, Paraguay y Perú

África Subsahariana: Burkina Faso, Chad, Etiopia, Kenia, Malí, Mauritania,
Mozambique, Níger, Senegal, Sudán y Sudán del Sur.

Magreb: Argelia, Marruecos, Túnez y Población Saharaui

Oriente Medio: Territorios palestinos y población refugiada palestina

Asia: India

Respecto a lo establecido en el V Plan Director de la Cooperación Española 2018-2021 l
as regiones prioritarias son: América Latina y El Caribe, África Occidental y Sahel, Magreb y

, que también dejan fuera algunas de las áreas geográficas que si incluye nuestraOriente Medio
convocatoria.

3. Las prioridades sectoriales también fueron consensuadas en la Comisión de Criterios y
 del Consejo Municipal de Cooperación y se tomó como referencias las establecidasPrioridades

en el , las establecidas en el borradorIV Plan Director de la Cooperación Valenciana 2017-2020
del  y en la V Plan Director de la Cooperación Española 2018-2021 Ley 23/1998, de 7 de julio,

.de Cooperación Internacional para el Desarrollo

Aunque no están formuladas de la misma forma las prioridades sectoriales de nuestra
convocatoria coinciden con las establecidas en estos documentos de referencia.

4.  Las prioridades transversales también fueron definidas en laComisión de Criterios y
Prioridades del Consejo. Para ello, se tomaron como referencia las prioridades establecidas en el 

 (IV Plan Director de la Cooperación Valenciana 2017-2020 Enfoque de Género en desarrollo
basado en Derechos Humanos; Enfoque de Gobernanza democrática y el Enfoque de

), y los establecidos en el borrador del sostenibilidad medioambiental V Plan Director de la
 (Cooperación Española 2018-2021 Enfoque basado en Derechos Humanos, Enfoque de Género

en Desarrollo, Enfoque de Sostenibilidad Ambiental y respeto a la Diversidad Cultural, a la
protección del patrimonio material e inmaterial de los pueblos, la promoción del diálogo
intercultural y el desarrollo integral de los pueblos indígenas y afrodescendientes desde este
enfoque basado en derechos humanos). 
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14 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2018-000041-00 PROPOSTA NÚM.: 10
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Jesús Puchalt Farinós, del Grup Municipal Popular, sobre
gastos en aplicacions informàtiques per la Delegació de Cooperació al Desenrotllament i
Migrants.

PREGUNTES:

En el tercer expediente de modificación de créditos extraordinarios y suplementos del
Presupuesto municipal de 2018 se incluye la cantidad de 70.000 € en la partida KI590 23100
64100 “Gastos en aplicaciones informáticas”.

A este respecto, la concejal que suscribe formula, en su nombre y en el del Grupo
Municipal Popular, las siguientes preguntas:

1.- ¿A qué concretos gastos se van a destinar estos 70.000 €?

2.- ¿Qué aplicaciones informáticas se van a adquirir?

3.- ¿Qué necesidad o necesidades se van a atender con este gasto?

4.- ¿Cómo se van a contratar los bienes o servicios que se adquieran con la citada
cantidad?

RESPOSTES DE  NEUS FABREGAS SANTANA - REGIDORA DELEGADA -
REGIDORIA DE COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT I MIGRACIÓ:

En respuesta a las preguntas formuladas por la concejala Mª Jesús Puchalt en nombre del
Grupo Popular para la Comisión de Desarrollo Humano, se informa lo siguiente:

Está previsto destinar la cantidad de 70.000 € correspondientes a la aplicación
presupuestaria KI590 23100 64100 para el diseño y adquisición de bases de datos que contengan
todas las funcionalidades relativas al seguimiento del trabajo desarrollado por las entidades
ciudadanas de València en los ámbitos de cooperación al desarrollo y migración, así como
aquellas en que coincide el trabajo de estas con el ámbito de los servicios sociales y la inserción
social y laboral.

Así mismo parte de esta cantidad estará destinada para aplicaciones informáticas de
programas de atención al público propios del Servicio de Cooperación al Desarrollo y Migración.

La adquisición de dichas bases de datos y aplicaciones informáticas por parte del Servicio
se realizará siguiendo los procedimientos de contratación pública.
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15 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
condicions de la Plaça de l'Almoina.

PREGUNTES:

La Plaza de la Almoina, oficialmente de Décimo Junio Bruto, es uno de los espacios más
emblemáticos de la ciudad de Valencia.

Sin embargo, en los últimos meses se está pudiendo comprobar que en el mismo lugar
están ocurriendo desprendimientos en el pavimento y filtraciones en el Centro Arqueológico de
La Almoina.

Cabe recordar que entre la urbanización de la plaza y la adecuación del citado centro se
registró un coste de casi 12 millones de euros.

¿Tiene conocimiento la Concejalía de Cultura de los desprendimientos en la Plaza de Junio
Bruto?
Si fuera así ¿Qué medidas piensa tomar para evitar nuevos desprendimientos?
En cuanto a las filtraciones ¿Ha tomado alguna decisión para prevenir esta situación e
impedir la entrada de agua en el centro arqueológico?
¿Nos puede indicar cuales son las condiciones actuales del Centro Arqueológico de La
Almoina?
¿El sistema de audiovisual se encuentra en condiciones?
¿Se han tomado medidas para evitar la humedad como consecuencia de las filtraciones?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

Abans d’entrar al tema, cal indicar que la plaça de Dècim Juni Brut, on està el Centre
Arqueològic de l’Almoina (CAA), és un espai ben definit, i la plaça de l’Almoina és un altre,
situat cap el sud de l’anterior.

Ateses les qüestions plantejades sobre el CAA, ens complau informar que per part de la
Direcció Tècnica del CAA, al darrer mes de febrer es va presentar un complet i detallat estat de
la qüestió, que arreplega els temes i situacions que plantegen les preguntes i, a més, es proposen
una sèrie de mesures correctores. És a dir, que des de Febrer de 2018 es disposa de la diagnosi
del CAA i de les propostes per a la seua millora.

A partir d’això, des de la Direcció Tècnica del CAA, amb la col·laboració plena dels
tècnics d’Arquitectura de Monuments del Servei de Patrimoni Històric, s’està treballant, des
d’una base sòlida, en una sèrie de reformes, mesures correctores i propostes,   per a millorar el
CAA, que aniran executant-se, a mesura que es doten i es completen els pertinents expedients
administratius.
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16 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
Punt de Trobada Familiar.

PREGUNTES:

La Inspección de Trabajo ha sancionado al Ayuntamiento de Valencia con casi 400.000
euros de multa por no haber contratado al personal del Punto de Encuentro Familiar desde su
puesta en funcionamiento.

Hemos conocido, a través de los medios de comunicación, que el Consistorio ha recurrido
dicha sanción argumentando la corresponsabilidad con otras instituciones públicas pero
reconociendo el Ayuntamiento de Valencia ser el gestor.

¿Desde cuándo existen denuncias sobre el Punto de Encuentro Familiar?
¿Cuándo ha tenido conocimiento el Ayuntamiento de Valencia de la denuncia que ha
propiciado la sanción de la Inspección de Trabajo?
¿Qué medidas ha adoptado el Ayuntamiento ante dicha sanción?
¿Cómo se va a hacer efectivo el pago de la sanción?
¿Entre esas medidas figura contratar al personal por parte del Ayuntamiento?

RESPOSTES DE  CONSOL CASTILLO PLAZA - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ DE SERVICIS SOCIALS:

La Inspecció de Treball ha estès acta de Liquidació 462018008018989 per import de
373.490,25 euros, corresponent segons diuen al període de descobert comprès entre els mesos de
Juny de 2013 a Desembre de 2017 i açò referit a diversos professionals que ha col·laborat en el
denominat Punt de Trobada Familiar (PEF).

El PEF va nàixer com a acumulació d'esforços de diferents Administracions i entitats de
Dret Públic, a iniciativa del Jutge Degà (en aquell moment D. Fernando de Rosa Torner) qui és
considerat “Promotor de la iniciativa duta a terme des del Deganat dels Jutjats per a dotar a la
ciutat de València d'un punt de trobada familiar que serà el primer d'Espanya amb gestió
compartida entre l'administració municipal, autonòmica, els col·legis professionals d'advocats,
psicòlegs i treballadors socials, així com amb la col·laboració directa dels jutges de família”.

Dit açò procedirem a contestar les preguntes formulades:

1. No hi ha cap denuncia, pel contingut de les altres preguntes supose que es referix a la
inspecció de Treball que està realitzant la Inspecció Provincial de Treball i Seguretat Social de
Valencia (Ministerio de Empleo y Seguridad Social).

Als Servici de Benestar Social i Integració es té coneixement d'una inspecció de Treball a
l'any 2008, que no va tenir conseqüències per a l'Ajuntament.
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2. Primerament li he d’aclarir que no es tracta d’una denuncia sinó d’un procediment
d’inspecció. El Servei de Benestar Social i Integració va acudir a una primera cita de la Inspecció
de Treball en el mes de juliol de 2017.

3. Tampoc hi ha cap sanció. Voldria recomanar-li que fera el favor d’utilitzar la
terminologia amb un poc més de rigor.

Així doncs, el que s’ha iniciat és un procediment d’ofici per la Inspecció de Treball. Per la
seua banda els serveis Jurídics de l’Ajuntament de Valencia han presentat les corresponents
al·legacions, i la Unitat Especialitzada en l’Àrea de Serveis Socials ha informat per a que s’inicie
el procediment d’ofici davant la jurisdicció de lo social

4. Esta pregunta mostra el profund desconeixement que té de la matèria, motiu per la qual
li he de recomanar que no avance el resultat. La defensa dels interessos de l’Ajuntament de
Valencia obliga a que es sustàncie el procediment judicial i esperem que la resolució siga
favorable als mateixos

5. No

17 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
estudi arqueològic de l'escorxador del Cabanyal.

PREGUNTES:

La Junta de Gobierno del Ayuntamiento acordó adjudicar a una empresa la realización de
un estudio arqueológico, conforme el informe del técnico de restauración de monumentos, en el
matadero de la calle San Pedro del barrio del Cabanyal, como parte de los trabajos para
convertirlo en Archivo Histórico.

El fin del estudio es obtener información sobre la composición de diversos elementos
constructivos.

A mitad de este mes en otra sesión de la Junta de Gobierno se ha procedido a abonar el
gasto a la empresa adjudicataria de los trabajos por un importe de 1.318 euros.

¿Nos puede indicar las conclusiones de dicho estudio arqueológico?
¿Por qué el informe no se ha incluido en el expediente de este procedimiento?
¿Qué acciones se van a acometer con las conclusiones del informe?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 G

FW
T
 3

G
1
J 

M
H

q
S
 x

w
p
l 
m

g
IS

 s
E
w

O
 t

D
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 25/06/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 24 DE MAIG DE 2018 26

1.  
2.  

3.  
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1. No es tracta d'un estudi arqueològic, sinó de la realització dels següents treballs: cates
muraries, cates de fonamentació, composició de forjat, desmuntatge de falsos sostres, cates en
llindes de buits de façana i comprovació de cotes d'embornals i pou de sanejament.

Aquests treballs no incloïen la realització d'un informe de conclusions, ja que es tractava
únicament d'obtenir informació sobre la composició dels elements constructius per a la seua
posterior utilització en la redacció del projecte que finalment va ser aprovat per la Junta de
Govern Local el 24-11-2017.

2. Aquests treballs no incloïen realització d'informe amb les conclusions donat, que com 
s'ha explicat anteriorment, el seu objecte era únicament obtenir informació per a la redacció del
projecte. Per açò no procedeix incloure cap informe en l'expedient de la contractació dels tastos.

3. Amb les conclusions obtingudes per part de l'arquitecte, s'han pres decisions que es 
plasmen en el projecte d'execució aprovat.

18 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
promoció, difusió i ús del bo per a visitar els museus i monuments municipals.

PREGUNTES:

El bono por tres días para visitar todos los museos del Ayuntamiento de Valencia,
tipificado en los Precios Públicos por Entrada para visitar Museos y Monumentos Municipales,
tiene un coste de seis euros.

¿Considera que su uso es el adecuado?
¿Cree que la promoción y difusión es la justa para utilizarlo los potenciarles usuarios de los
museos y monumentos?
¿Nos puede indicar cuantas personas lo utilizaron en 2016 y los ingresos en las arcas
municipales?
¿Nos puede indicar cuantas personas lo utilizaron en 2017 y los ingresos que generó en las
arcas municipales?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

1. El bo és una opció dels visitants que aporta flexibilitat a l'hora que el públic accedisca 
als Museus Municipals.

La seua entrada equival al preu de 3 Museus i encara que estadísticament és excepcional
que un usuari que utilitze el bo visite TOTS els Museus, el bo es fa rendible fins i tot en el reduït
àmbit del sistema que formen Almoina, Museu de la Ciutat, Cripta de Sant Vicent, Llotja i Torres
de Serrano, que són els recorreguts turístics més habituals.



Id
. 

d
o
cu

m
en

t:
 G

FW
T
 3

G
1
J 

M
H

q
S
 x

w
p
l 
m

g
IS

 s
E
w

O
 t

D
U

=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A GENERAL DE L' ADMÓ MUNICIPAL - TITULAR
ORGAN DE SUPORT A JGL

FRANCISCO JAVIER VILA BIOSCA 25/06/2018 ACCVCA-120 5455451848073102300

SESSIÓ ORDINÀRIA DE 24 DE MAIG DE 2018 27

1.  

2.  
3.  

Atès que el bo costa igual que l'entrada a 3 museus, el bo serveix com a element
redistribuidor ja que valoritza espais no previstos de visita.

Cal assenyalar que normalment les entrades múltiples als Museus Municipals s'articulen a
través de la València Tourist Card.

2. La regidoria fa promoció dels espais i de l'oferta cultural NO d'un determinat tipus 
d'entrada.

3. En 2016 el Bo Municipal utilitzat per 1.118 persones amb un ingrés de 6.708 euros. 

4. En 2017 el Bo Municipal utilitzat per 1.388 persones amb un ingrés de 8.358 euros. 

19 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre el
Conveni per a posar en valor el patrimoni arquitectònic i cultural del barri de Marxalenes.

PREGUNTES:

La Concejalía de Patrimonio y Acción Cultural, la Fundación Por Amor al Arte y la
Empresa Bombas Gens han cerrado un acuerdo para llevar a cabo un convenio con el fin de
poner en valor el patrimonio arquitectónico y cultural del barrio de Marxalenes.

¿Para cuándo tiene previsto la Concejalía de Patrimonio y Acción Cultural la firma de
dicho acuerdo con los mentados colectivos?
¿Cuáles serán los ejes fundamentales del citado convenio?
¿Tiene previsto la firma de otros convenios con otros colectivos culturales?

RESPOSTES DE  MARIA OLIVER SANZ - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ D'ACCIÓ CULTURAL:

1. La Concejalía de Acción Cultural está trabajando sobre un borrador de convenio, y éste
tiene que seguir hasta su aprobación los trámites previstos en la normativa que los regulan.

2. El eje principal es la colaboración con la entidad, lo que dará lugar a una mayor
visibilidad y puesta en valor del patrimonio arquitectónico de la ciudad, y en particular, del
Barrio de Marxalenes.

3. Cualquier colaboración que se pueda dar con los colectivos culturales de la ciudad es
siempre positiva para la misma.

20 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
museus interculturals.
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PREGUNTES:

El Ministerio De Cultura tiene entre sus objetivos el fomento y promoción de los museos
como parte fundamental de la cultura de los pueblos y municipios así como espacios de
sociabilización.

Uno de esos fines es hacer los museos más sociales, o sea fomentar las relaciones entre
culturas y grupos sociales además de poner en valor la dimensión intercutural del patrimonio.

¿Qué medidas tiene implementadas en los museos y monumentos con el fin de hacer más
interculturales estos espacios culturales?
¿Cuántas acciones ha hecho durante el 2016 para convertirlos en un espacio de
conocimiento de la realidad de los inmigrantes?
¿Cuántas acciones tiene previsto hacer en el 2017 para continuar en esa línea marcada
desde el Ministerio de Cultura?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

La Regidora de Cultura té dues línies d'actuació:

D'una banda la col·laboració amb les Regidories que són competents en aquest matèria.

Dins d'aquesta col·laboració podem assenyalar nombrosos esdeveniments, presentacions i
exposicions.

D'altra banda, tenim una línia de treball més específica, sobretot a partir del treball que es
desenvolupa en el Museu d'Història de València configurat a través del que la disciplina
denomina “museu de Societat” i que és proactiu respecte a la interculturalitat com a valor de la
societat contemporània.

A la llarg de la legislatura s'han dut a terme diverses iniciatives de llarg recorregut. A
destacar un projecte en col·laboració amb el Centre d'Atenció a l'Immigrant que ha cristal·litzat
en dues exposicions en el Museu de Ciències Naturals (ja realitzada l'any passat i una altra en el
Museu d'Història de València a realitzar pròximament.

En 2017 s'ha fet una exposició amb la Comunitat búlgara de València, s'han establit
col·laboracions culturals amb la Comunitat Xina a través de l'Institut Confucio, així com
nombroses conferències a partir d'efemèrides com el Dia Internacional de la Pau

No està de més recordar que actualment està en el Museu de la Ciutat “Encantats”
exposició fotogràfica sobre la realitat afrobrasileña.

És important assenyalar, al seu torn, que des de fa tres anys en aquesta Regidoria s'ha posat
en marxa la iniciativa del Dies de la Diversitat Cultural que s'ha celebrat precisament aquest
passat cap de setmana.
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RESPOSTES DE  PERE SIXTE FUSET I TORTOSA - VOCAL SUPLENT -
COMISSIÓ DE DESENVOLUPAMENT HUMÀ, EDUCACIÓ, JOVENTUT I ESPORTS,
I CULTURA:

Respecte a la seua pregunta, entenc que quan es refereix a 2016 (“¿cuántas acciones ha
hecho durante el 2016...”) i 2017 (“¿cuántas acciones tiene previsto hacer en el 2017...”) en les
dos corresponents preguntes es deu a una errada de redacció.

Des de la incorporació a l’actual equip de govern, la regidoria de Cultura Festiva, a través
dels seus museus, s’ha sumat a les iniciatives de promoció de les col·leccions dels museus, com
ara el Dia Internacional dels Museus, i a la filosofia de concebre els museus com espais de
sociabilització.

Per eixe mateix motiu s’han dut a terme en nombroses ocasions visites guiades a les
diferents col·leccions de tots els museus, així com xarrades i exposicions per convertir els museus
en espais vius, sempre en correspondència amb les particularitats concretes de les seues
col·leccions.

A més, en la participació dels museus festius en el Dia Internacional dels Museus, tant en
2017 com en 2018, els diferents museus varen organitzar activitats a través dels seus
corresponents lemes (“Museus i històries controvertides” a partir del concepte museu-refugi en
2017, i “Museus hiperconnectats: nous enfocaments, nous públics” en 2018), inclús en
col·laboració amb entitats ciutadanes i organitzacions no governamentals com ACCEM i CEAR
en les activitats de 2017, per exemple.

Tot això sense defugir de la responsabilitat en la gestió dels museus cap a nous públics
amb accions com l’adaptació dels fullets a un total de sis idiomes diferents, incloent-hi el xinés i
la promoció internacional dels museus en col·laboració amb turisme València.

21 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 7
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
l'Any Europeu del Patrimoni Cultural.

PREGUNTES:

La Comisión Europea ha puesto en marcha un proyecto bajo el lema “Año Europeo del
Patrimonio Cultural” para, entre otros fines, reforzar el sentimiento de pertenencia a un espacio
común.

El patrimonio cultural tiene un incuestionable valor educativo y social, un potencial
económico y una gran dimensión en cooperación internacional. No solo es un legado del pasado
sino un recurso para nuestro futuro.

Uno de esos fines es hacer los museos más sociales, o sea fomentar las relaciones entre
culturas y grupos sociales además de poner en valor la dimensión intercutural del patrimonio.
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1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

6.  

La Consellería de Cultura de la Generalitat Valenciana ha celebrado un jornada para
realizar una visión valenciana de dicho año europeo.

¿La Concejalía de Cultura tiene constancia de que la Comisión Europea ha declarado el
2018 como Año Europeo del Patrimonio Cultural?
¿La Concejalía de Acción Cultural tiene constancia de que la Comisión Europea ha
declarado el 2018 como Año Europeo del Patrimonio Cultural?
En caso de responder afirmativamente ¿Qué acciones o actividades han realizado a lo largo
de estos meses con motivo del Año Europeo del Patrimonio Cultural?
¿Qué previsiones tienen de actividades hasta final de año con motivo del Año Europeo del
Patrimonio Cultural?
¿Asistió algún representante del Ayuntamiento de Valencia a la jornada que organizó la
Generalitat Valenciana y la Universidad bajo el lema “Año Europeo del Patrimonio
Cultural: una mirada valenciana”?
En el caso de haber asistido ¿Qué conclusiones obtuvo de las mismas?

RESPOSTES DE  GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA
DELEGADA - DELEGACIÓ DE PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS:

1. Si.

3 i 4. Doncs aplicant el sentit comú i la responsabilitat, hem optat per fer un esforç enorme
per aconseguir finançament per a emprendre totes les actuacions de conservació, restauració de
béns (tant immobles com a mobles) que se siguen possibles, que es tradueix en la necessitat
d'elaborar documentació per a sol·licitar fons europeus, estatals o autonòmics i tramitar
complexíssims expedients. També s'ha fet un esforç enorme per aconseguir projectes que es
puguen emmarcar en els que s'han anomenat “financerament sostenibles”, dels quals, de fet, 1
milió i mig d'euros van destinats a la recuperació de patrimoni històric i artístic (en dos anys).

5. Si.

6. Tenia una connotació acadèmica i va quedar patent que existeixen moltes iniciatives i
gran interès dels estudiants per la conservació i restauració del patrimoni.

22 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 8
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre la
Renda Garantida.

PREGUNTES:

La nueva renta de inclusión entró en vigor el pasado 23 de abril. La renta garantiza el
derecho a tener cubiertas las necesidades básicas a aquellas personas y unidades de convivencia
que no disponen de los recursos suficientes para hacerlo. La nueva normativa reconoce a los
municipios la autoridad a la hora de atender a las personas en situación de vulnerabilidad y de
exclusión social.
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1.  

2.  
3.  
4.  

5.  

Un estudio de la Universidad de Valencia indica que son susceptibles de pedir esta renta
entre 7.000 y 15.000 personas.

¿Cuántas personas han acudido a los Centros de Servicios Sociales para solicitar la renta
garantizada?
¿Cuántos expedientes se han empezado para tramitar dicha renta?
¿Cuántas personas de los centros de servicios sociales se dedican a atender las consultas?
¿Cuántos colectivos sociales prestan ayuda a la concejalía para tramitar la renta
garantizada?
¿Cuántos colectivos sociales prestan colaboración a la concejalía para informar sobre la
renta garantizada?

RESPOSTES DE  ISABEL LOZANO LAZARO - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ D'INSERCIÓ SOCIO-LABORAL:

En relació amb les preguntes presentades per la regidora Amparo Picó del Grup Municipal
Ciutadans a la Comissió de Desenvolupament Humà, Educació, Joventut, Esports i Cultura, a
celebrar en sessió de 24 de maig de 2018, amb l’Assumpte “Sobre la Renda Garantida”, s’aporten
les respostes següents:

1.- La Renda Garantida de Ciutadania ha estat substituïda per la Renda Valenciana
d'Inclusió (RVI) que va entrar en vigor el passat dia 23 d'abril de 2018. Durant la primera
setmana d'entrada en vigor de la RVI més de 4.000 persones van acostar-se als Centres
Municipals de Serveis Socials (CMSS), interessant-se per esta prestació. Fins al dia 18 de maig,
s'han atès en els CMSS més de 6.500 persones.

2.- Des de l'entrada en vigor fins al dia 18 de maig, s'han registrat prop de 350 sol·licituds
de RVI.

3.- Un total de 38 professionals estan atenent, amb dedicació permanent, les consultes
relatives a la RVI, comptant amb el suport d'altres professionals i del personal subaltern.

4.- Segons la Llei 19/2017 de 20 de desembre de Renda Valenciana d'Inclusió, correspon a
l'equip tècnic de Serveis Socials de les entitats locals la tramitació de les dues modalitats de renda
que van entrar en vigor el passat dia 23 d'abril: la Renda de Garantia d'Ingressos Mínims i la
Renda de Garantia d'Inclusió Social.

 5.- Des de la Secció de Programes d'Inserció Social i Laboral, que és la unitat responsable
de la coordinació de la RVI a nivell municipal, s'ha contactat amb un total de 128 entitats socials
i de 64 centres de salut de la ciutat de València amb la finalitat d'iniciar un procés de coordinació
i col·laboració. S'han organitzat 4 sessions informatives/formatives sobre la RVI per les quals han
passat un total de 162 entitats socials i centres de salut. Estes entitats i centres de salut fan una
estimable i valuosa aportació des del seu paper amb eixa població, col·laborant en la mesura de
les seues capacitats i possibilitats amb els CMSS i amb la Secció de Programes d'Inserció Social i
Laboral en les tasques d'informació i orientació sobre la RVI.
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1.  

2.  

3.  

23 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2018-000109-00 PROPOSTA NÚM.: 9
ASSUMPTE:
Pregunta que presenta la Sra. María Amparo Picó Peris, del Grup Municipal Ciutadans, sobre
convocatòria d'ajudes per la Conselleria de Cultura per a espais escènics.

PREGUNTES:

La Consellería de Cultura ha convocado ayudas para modernizar las instalaciones de
espacios escénicos y mejoras en el equipamiento. La ayuda económica es del 60% del coste de la
ejecución.

¿El área de Acción Cultural tiene previsto presentar algún proyecto para mejorar las
condiciones de El Teatro El Musical con el fin de mejorar algunas de sus instalaciones o
equipamientos?
¿El área de Acción Cultural tiene previsto presentar algún proyecto para mejorar las
condiciones del teatro conocido como “La Mutant” en el espacio cultural de Las Naves?
Si no lo tuviera previsto ¿Considera que las instalaciones y equipamientos se encuentran en
condiciones adecuadas?

RESPOSTES DE  MARIA OLIVER SANZ - REGIDORA DELEGADA -
DELEGACIÓ D'ACCIÓ CULTURAL:

Sería interesante se nos puntualizase a que Orden y Resolución de la Consellería de
Educación, Investigación, Cultura y Deporte hacen referencia, al objeto de poder responder.

PRECS I PREGUNTES

Es plantegen les preguntes següents:

El Sr. Cristóbal Grau Muñoz, del Grup Municipal Popular pregunta a la Sra. María Oliver
Sanz, regidora delegada d'Educació, sobre la bossa d'educadors infantils.

Respon la Sra. María Oliver Sanz que han estat veient la possibilitat de subrogar el
personal de l'empresa que prestava el servici, però que al final s'ha adoptat la decisió de reprendre
la crida d'aspirants per a la borsa de treball de cara al següent curs. 

Finalment, la Sra. Maria Oliver Sanz, en relació amb les ajudes de xec escolar objecte de
debat  en les sessions d'esta Comissió Informativa celebrades els mesos de març i abril del 2018,
informa el següent:

"SERVICIO DE EDUCACIÓN

ASUNTO: CONVOCATORIA CHEQUE ESCOLAR CURSO 2018-2019

La Junta de Gobierno Local, en sesión celebrada el 6 de abril de 2018, acordó convocar
para el curso 2018-2019 las ayudas de " Cheque Escolar" al objeto de facilitar la escolarización
de los niños menores de seis años, permitiendo a las familias con menores recursos económicos
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poder acceder a una escuela infantil de su libre elección. Dicho acuerdo fue publicado en el
Boletín Oficial de la Provincia de fecha 23 de abnl de 2018. El plazo de presentación de
solicitudes comenzó el día 24 de abril, finalizando el 14 de mayo de 2018.

Los beneficiarios de estas ayudas son menores escolarizados/as en Educación Infantil, de
edades comprendidas entre los 0 y 6 años. Debido a la gratuidad de la enseñanza se exceptúan
los menores escolarizados en centros públicos o con concierto educativo pleno. A los padres,
madres o representantes legales de estos menores se les exige el cumplimiento de los requisitos
exigidos por la Ley General de Subvenciones, excepto en el supuesto de solicitudes de menores
que sean objeto de intervención debidamente acreditada (novedad de esta convocatoria).

Desde la convocatoria correspondiente al curso escolar 2016/2017, se ha eliminado la
referencia a la posibilidad de que, con el remanente que se genera por las renuncias de algunas
familias a su subvención durante los primeros meses del curso, cualquier familia pudiera
solicitar el Cheque Escolar posteriormente al cierre de la convocatoria, habida cuenta que desde
hace más de diez años que este procedimiento no se realizaba por no ser dicha dotación
presupuestaria el personal para gestionarlo, suficientes.

Este procedimiento iba dirigido a solicitudes de menores que hubieran nacido o hubieran
sido adoptados, acogidos o empadronados a partir del cuarto mes siguiente al de la finalizacion
de la convocatoria general, así como a solicitudes de menores que hubieran sido objeto de
intervención en programas de protección de menores o no hubieran podido formalizar la
solicitud en la convocatoria general por circunstancias debidamente acreditadas y valoradas
positivamente por la comisión calificadora. 

Analizados los datos se observó que además de la insuficiente dotación presupuestaria, la
complejidad del trámite y el gasto que se producía en personal gestor no compensaba el nivel de
demanda, siendo solamente necesario garantizar el acceso a solicitudes de menores que,
habiendo nacido o no en el momento de finalización del plazo de presentación de solicitudes,
fueran menores objeto de intervención debidamente acreditada por parte de los Servicios
Sociales correspondientes, y que la ComisiónTécnica de Trabajo valore positivamente, como se
recoge en el punto 3 apartado g) relativo a los requisitos de las personas beneficiarias de la
subvención en la presente convocatoria:

"g) Finalizado el plazo de presentación de solicitudes de la convocatoria general, el
Ayuntamiento de Valencia, siempre que exista disponibilidad presupuestaría, y que las Normas y
Plazos Aplícables a las Operaciones de Cierre de Contabilídad y la Líquidación del Presupuesto
Municipal del año en curso lo permitan, podrá conceder cheque escolar en las condiciones
establecidas en esta convocatoria, para.atender solicitudes de menores que sean objeto de
intervención, debidamente acreditadas por parte de los Servicios Sociales correspondientes y
que la Comisión Técnica de Trabajo valore posítivqmente".

Esto es lo que se realiza en la actualidad, y no van a modificarse los términos por las
razones arnba expuestas: insuficiente dotación presupuestaria y de personal.

Durante la redacción del procedimiento eliminado definitivamente en 2016, se tuvo
encuenta la reivindicación de algunas familias que solicitaban la incorporación del nasciturus
como beneficiario de esta convocatoria de ayudas y se estudió su introducción por primera vez
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en las bases del Cheque Escolar, optando por la misma formula que utiliza la Generalitat
Valenciana, aunque nunca llegó a incorporarse a las bases:

1. Añadir entre los requisitos de los beneficiarios:

- Haber nacido o estar previsto su nacimiento con anterioridad al 3I de diciembre de2017.

2. Añadir entre los documentos a aportar junto a la solicitud.

- En el caso que se solicite la ayuda para un alumno nasciturus se tendrá que aportar
certificación médica oficial que acredite el embarazo en el momento de la presentación de la
solicitud en el que haga constar el estado y la semana de gestación. Dicho certificado se emitirá
por el colegiado médico del centro público de salud al que corresponda la mujer gestante y, en
el caso de no ser legalmente posible esta opción, se aportará certfficado emitido por el colegiado
médico de la mutualidad profesional correspondiente. En este último caso, se acompañará una
declaración responsable de la interesada indicando la imposibilidad legal de obtener el
certificado del médico delcentro público de salud y el motivo de la misma. 

El Servicio de Educación considera por tanto, que no se debería incluir este apartado en
ningún caso, no solamente porque nunca se ha hecho, sino porque se considera que una persona
no nacida no puede ser susceptible de generar un derecho que podría no llegar a disfrutar,
siendo preferible que la partida presupuestana (ya hemos dicho que es limitada, así como
insuficiente el personal gestor) sea íntegramente destinada a familias con niños y niñas
necesitadas de escolarización. En cualquier caso, una persona no nacida a la finalización de la
convocatoria, y cuya familia demuestra necesidad perentoria de escolarización, puede acogerse
como hemos explicado, al apartado g) de las bases transcrito arriba íntegramente."

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, a les nou hores i trenta minuts, la presidència
tanca la sessió, de la qual estenc la present acta per mitjà de la incorporació de les còpies,
autoritzades amb les firmes de la Sra. presidenta i del Sr. secretari, de les propostes acordades en
els expedients examinats, i la firma la presidenta amb mi el secretari, que certifique.


